
Zápisnica č. 4/2006 
z rokovania KR STU dňa 3.-4. 4. 2006 v Trenčianskych Tepliciach 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Ján Kalužný, Vojtech Molnár, Robert Redhammer, 

Ernest Bučko, Robert Špaček, Milan Žalman, František Janíček, Karol 
Jelemenský, Peter Gál, Jozef Sablik, Ľudovít Molnár, Ján Šajbidor 
prodekan FCHPT, Dušan Petráš, Helena Žideková, Pavel Timár,  

 
Predsedníctvo AS STU: Ľubomír Šoóš, Karol Balog, Jozef Dický, Maroš Finka, Pavol 

Daučík, Marián Koman, Ján Šulek, Martin Repko 
  
 
Správna rada STU: Jozef Uhrík 
 
Neprítomní:  Pavol Návrat 
 
Program: 
 
1. Študijné programy na STU (pror. Kalužný) 
2. Smerovanie výskumu na STU (pror. Redhammer) 
3. Príprava na komplexnú akreditáciu (pror. Redhammer) 
4. Informácia o AIS STU (pror. Molnár) 
5. Postavenie Správnej rady STU (Jozef Uhrík) 
6. Agenda Akademického senátu STU (predseda AS STU Žalman) 
7. Príprava osláv 70. výročia STU (pror. Špaček) 
8. Zhodnocovanie majetku STU (pror. Bučko) 
9. Rôzne 
 
 
Rozšírené zasadnutie KR STU konané v dňoch 3.-4.4.2006 v Trenčianskych Tepliciach malo 
za cieľ prediskutovať realizáciu programov aktualizácie dlhodobého zámeru rozvoja STU 
v najbližšom období. 
 
 
K bodu 1  Študijné programy na STU v Bratislave (pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: V podrobnej prezentácii uviedol súčasný stav v študijných programoch na 

STU vo všetkých troch stupňoch VŠ vzdelávania. 
  
Dekan Petráš: Polemizoval s otázkou, či 218 ŠP v Bc. stupni vzdelávania na STU je veľa 

alebo málo. Uviedol svoj názor, že môžeme ich mať pripravených aj 300, 
druhá vec je, za akých podmienok daný ŠP otvoríme. 

Dekan Janíček: Je neekonomické mať tak veľa ŠP v Bc. štúdiu a navrhol tento počet znížiť. 
Dekan Molnár: Za dôležité považuje záujem študentov a praxe o to, čo ponúkame. Je za 

budovanie obrátenej pyramídy v ŠP. 
Dický –  
PAS STU: 

Na otázku, či sa máme dať cestou masového alebo špičkového vzdelávania 
uviedol: je zrejmé, že musíme robiť masové vzdelávanie ale na kvalitnej 
úrovni a popri tom môžeme mať aj špičkové vzdelávanie. Naopak to nejde. 

Rektor Báleš: Usmernil diskusiu tak, aby sa prítomní vyjadrili za akých podmienok 
otvoríme Bc. a Ing. študijný program. 



Prodekan 
Šajbidor: 

Upozornil na problematické uplatnenie sa bakalárov na pracovnom trhu. 
Kým to tak bude, veľa ŠP v Bc stupni je nezmysel. 

Finka –  
PAS STU: 

ŠP by mali byť flexibilnejšie a tým sa zvýši aj ich atraktívnosť hlavne 
v inžinierskom stupni vzdelávania. 

Martin Repko: Dotkol sa príčin vysokého úbytku študentov už po 1. semestri štúdia na 
STU. Jedná sa o 30 až 40 % zo zapísaných študentov. 

Daučík –  
PAS STU: 

 
Prihovára sa za zachovanie tradície a určitej konzervatívnosti univerzity. 

Dekan Gál: Dal otázku, či je nejakým spôsobom koordinovaný počet prijatých študentov 
na jednotlivé VŠ so spoločenskou objednávkou. Má ten dojem, že tomu tak 
nie je. 

Dekan Janíček: − Podľa prepočtov vychádza, že je potrebných 80 až 100 študentov, aby 
ŠP v bakalárskom stupni bol samofinancovateľný. V inžinierskom 
stupni je to asi 50 študentov. 

− Na FEI STU ponúkli ŠP Aplikovaná informatika v Ing. stupni 
vzdelávania. Prihlásili sa naň skončení bakalári z iných univerzít 
a neboli v stave to zvládnuť, teda nemôžeme ich na takýto ŠP prijímať – 
čo s tým? 

Pror. 
Redhammer: 

Počet študentov bude z demografických dôvodov klesať, financie na VŠ 
budú stagnovať, počet učiteľov bude musieť klesať. Za týchto okolností nie 
je možné zabezpečiť taký počet ŠP na STU. 

  
Rektor Báleš: Urobil zhrnutie celej diskusie a záverečné stanovisko. 
  
Stanovisko KR č. 1/4/2006 
− Na STU pôjdeme tým smerom, aby sme sa stali výskumnou univerzitou. 
− Na STU budeme hľadať cesty ako znižovať počty ŠP hlavne v Bc. štúdiu. 
− Na STU sa budeme snažiť vytvárať medziodborové a celouniverzitné ŠP. 
 
 
K bodu 2 a 3 Smerovanie výskumu na STU a 

Príprava na komplexnú akreditáciu (pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Podrobne prezentoval stav, v ktorom sa nachádza STU v oblasti 
vedeckovýskumnej činnosti. Uviedol kvantitatívne porovnania STU 
s ostatnými univerzitami na Slovensku ako aj porovnanie fakúlt STU 
navzájom. Upozornil na trendy v najbližšej budúcnosti – štátne programy 
výskumu, národné projekty výskumu, výzvy na projekty APVV a pod. 
Informoval aj o stave evidencie publikačnej činnosti na STU. 

  
Predseda AS 
STU Žalman 

V systéme OLIB sú údaje o publikačnej činnosti napriek viacnásobnej 
kontrole skomolené. Pýta sa ako je to možné a aký to má rozsah a či sa 
neuvažuje o priamom prístupe zadávateľov do systému. 

Šoóš – PAS 
STU: 

Opýtal sa ako je to s finančnou motiváciou doktorandov v rámci projektov 
a požiadal o vyjasnenie ako je to s DPH – je alebo nie je oprávnený výdavok 
projektu. 

Dekan Molnár: Ponúkol návrh na národný projekt výskumu – Inteligentné dopravné 
systémy. 

Balog – PAS 
STU: 

STU by mohla uvažovať aj o projekte týkajúceho sa bezpečnostného 
výskumu – tam je široké pole pôsobnosti pre viaceré fakulty STU. 
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Úloha KR č. 1/4/2006 
KR STU ukladá dekanom fakúlt STU poslať návrh maximálne 1 témy na národné projekty 
výskumu prorektorovi Redhammerovi. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 13. 04. 2006 
 
 
K bodu 4 Informácie o AIS STU (pror. Molnár) 
  
Pror. Molnár: Podal podrobnú informáciu tak o histórii projektu Nový AIS na STU ako aj 

o jeho súčasnom stave. Informoval o vzniku a činnosti Riadiacej rady 
projektu AIS STU, o verejnom obstarávaní, o jeho implementácii, 
personálnom a finančnom zabezpečení. 

 
Stanovisko KR č. 2/4/2006 
KR STU berie na vedomie informácie o stave projektu AIS STU. 
 
 
K bodu 5 Postavenie Správnej rady STU (Jozef Uhrík) 
  
Jozef Uhrík: Vo svojom príspevku sa dotkol postavenia Správnej rady STU, ktoré teraz 

má. Myslí si, že jej úloha nebola riadne definovaná a nie je porovnateľná 
s tým, čo správna rada vykonáva v podnikoch. Všetky zásadné rozhodnutia 
na STU robí AS STU a Správna rada je posunutá do polohy poradného 
orgánu. Ďalej sa dotkol problematiky migrácie študentov v SR, ako našich 
študentov udržať doma, ako sa pripraviť na nových študentov zo zahraničia. 

  
Pror. 
Redhammer 

Uviedol, že na Slovensku chýba financovanie výrobných prostriedkov pre 
technické VŠ. 

Rektor Báleš: Informoval o pripravovanom návrhu nového zákona o vysokých školách na 
SRK. K problematike postavenia Správnej rady STU zvolá spoločné 
zasadnutie Správnej rady a KR STU. 

  
Úloha KR č. 2/4/2006 
KR STU ukladá dodať podnetné návrhy a nápady na zmenu zákona o vysokých školách. 
Z: Všetci členovia KR STU 
T: 18. 04. 2006 
 
 
K bodu 6 Agenda Akademického senátu STU (predseda AS STU Žalman)
  
Predseda AS 
STU Žalman: 

Uviedol prezentáciu M. Komana týkajúcu sa materiálov pre voľbu rektora 
STU – Volebný poriadok a harmonogram volieb rektora STU. Voľby 
rektora STU budú dňa 30.10.2006. 
Ďalej boli prediskutované zásady volieb do AS STU ako aj nové modely 
fungovania AS STU. Tieto voľby budú v období apríl-máj 2007. 

  
Rektor Báleš: Konštatoval, že volebné poriadky pre voľbu dekanov na fakultách STU sú 

do značnej miery odlišné a vyslovil názor aby AS STU posúdil ich súlad so 
zákonom o VŠ,  Štatútom STU a ďalšími právnymi normami. 
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Stanovisko KR č. 3/4/2006 
KR STU berie na vedomie informácie o príprave volieb rektora STU a nového Akademického 
senátu STU. 
 
 
K bodu 7 Príprava osláv 70. výročia STU (pror. Špaček) 
  
Pror. Špaček: Informoval o zriadení pracovných komisií pre jednotlivé oblasti, z nich 

niektoré už začali svoju činnosť. 
Rektor Báleš: Navrhol vyrobiť pamätnú medailu pri príležitosti týchto osláv a súčasne 

pripravovať návrhy osôb, ktorým by bola udelená. Je potrebné urobiť 
finančný model týchto osláv, aby sme mohli včas zabezpečovať finančné 
prostriedky na tento účel. 

 
Stanovisko KR č. 4/4/2006 
KR STU berie na vedomie informáciu o príprave osláv 70. výročia STU. 
 
 
K bodu 8 Zhodnocovanie majetku STU (pror. Bučko) 
  
Pror. Bučko: Informoval o súčasných aktivitách v majetkovej oblasti. Prebieha 

vysporiadanie pozemkov na Mladej Garde a pracuje sa aj na vysporiadaní 
pozemkov pod ŠD Jura Hronca. Na rokovanie AS STU bude predložený 
komplexný návrh na odpredaj objektu STU na Laurinskej ulici v Bratislave. 
Plánuje sa dokončenie rekonštrukcie objektu STU Vazovova-Mýtna v roku 
2006, ak dostaneme peniaze z MŠ SR na kapitálové výdavky. 

 
Stanovisko KR č. 5/4/2006 
KR STU berie na vedomie informáciu o zhodnocovaní majetku STU. 
 
 
K bodu 9 Rôzne 
 
1) Prorektor Kalužný: 

Pripomenul, že evalvačný tím z EUA navštívi STU v dňoch 20.-21.4.2006. Podrobný 
plán ich návštevy dodá akonáhle bude známy. Netreba si na toto obdobie plánovať iné 
veľké aktivity, lebo hodnotitelia z EUA navštívia 2 fakulty STU a ešte nevieme, ktoré to 
budú. 

 
2) Dekan FIIT Molnár: 

Informoval, že FIIT STU sa uchádza o medzinárodnú akreditáciu. 
 
3) Martin Repko: 

Problematika internátov a bytného na STU. Máme veľmi nízku ubytovanosť našich 
študentov na ŠD STU, ako sa to bude riešiť. 
Kritizoval výšku bytného v relácii ku kvalite bývania na niektorých internátoch STU. 
Rektor Báleš: 
Internáty nepostačujú, lebo sú platné nové hygienické predpisy, ktoré znamenali 
podstatné zníženie počtu ubytovaných študentov. Hľadáme nové objekty a s pomocou 
VUC. Bytné sa nebude zvyšovať dovtedy, kým celú vec neprejednajú zástupcovia 
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študentov v AS STU s riaditeľom ŠD STU Hulíkom a nedosiahnu konsenzus. 
 
 
 
 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, CSc. 
 
Zápisnicu overili: 

 

Prof. Ing. Milan ŽALMAN, PhD., predseda AS STU 

 

Prof. Ing. Jozef SABLIK, PhD., dekan MtF STU 

 

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU 
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